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       RG 0052/ XXVIII / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXVIII/ 2009 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 04 czerwca 2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e obecnych jest 13 Radnych.                           
Nieobecny jest radny Ireneusz Janicki oraz radny Krzysztof Kujawa stanowi�c niezb�dne 
quorum do podj�cia uchwały. 
Punkt 3.  
Przyj�cie protokółu z poprzedniej sesji. 
Punkt 4.  
Informacja Przewodnicz�cego o pracy w okresie mi�dzy sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
Punkt 6. Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy informował, �e  je�eli radni wyra�aj� 
zgod� zostanie wprowadzona do porz�dku obrad w punkcie 11 kolejna uchwała, po czym 
przewodnicz�cy odczytał nast�puj�cy porz�dek obrad: 
Punkt 7. 
Przyj�cie uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym Gminy Nowe 
Miasto nad Wart� na lata 2006- 2010. 
Punkt 8. 
Przyj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok.  
Punkt 9. 
Przyj�cie uchwały zmieniaj�cej  bud�et Gminy Nowe Miasto nad Wart� na 2009 rok. 
Punkt 10.  
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na wyodr�bnienie w bud�ecie Gminy �rodków 
stanowi�cych fundusz sołecki. 
Punkt 11.  
Przyj�cie uchwały w sprawie uchwalenia Wspólnego Planu Gospodarki Odpadami dla 17 
Gmin- członków zawartego POROZUMIENIA MI�DZYGMINNEGO w Nowym Mie�cie 
nad Wart� na lata 2008- 2011 z perspektyw� na lata 2012- 2019.  
Punkt 12. 
Interpelacje radnych. 
Punkt 113.  
Sprawy bie��ce. 
Punkt 14. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15. 
Zamkni�cie sesji. 
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Ad 3) Przyj�cie protokółu z poprzedniej sesji. 

W punkcie tym głos zabrał pan Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy, który 
informował i� ostatnio na jednym posiedzeniu odbyły si� dwie sesje, w zwi�zku z 
powy�szym zaproponował odczytanie jednego protokół z XXVI Sesji, która była sesj� 
absolutoryjn�. Radni przychylili si� do pro�by Przewodnicz�cego, a  do protokołu nie 
zgłoszono �adnych poprawek. 
Ad 4) Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy 
Sesjami. 
 W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił informacj� dotycz�c� 
działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami. Pan Janusz Janicki po raz kolejny podzi�kował, za 
coraz wi�ksze zainteresowanie dy�urami jakie odbywa w biurze rady w poniedziałki, ponadto 
informował, �e mieszka�cy coraz szerzej zapoznaj� Przewodnicz�cego ze swoimi uwagami, 
które dotycz� głównie sprawy  dróg. Pan Janusz Janicki zawiadomił, �e ostatnio cz�sto na 
dy�ury przychodzi z problemem mieszkanka Nowego Miasta n. Wart� pani Ksi��kiewicz, 
która przed oknami ma du�a kału��, a po przeje�dzie auta z du�� pr�dko�ci�  okna 
mieszkanki zostaj� opryskane. Ponadto Przewodnicz�cy dzi�kował, za organizacj� i 
zaproszenie na zebranie sołeckie w Kl�ce,  dzi�kował, te� za wspaniale zorganizowany 
„Dzie� Matki” w Chwal�cinie oraz za zorganizowany festyn w Kruczynie z okazji „ Dnia 
Dziecka”, podczas którego niestety pogoda nie dopisała i został przesuni�ty na 07 czerwca. 
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
 Pan Wójt informował, �e dzisiejsza sesja ma na celu przyj�cie zmian w bud�ecie oraz 
przyj�cie zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym co zwi�zane  jest z wnioskiem który 
zostanie zło�ony w ramach programu odnowy obszarów wiejskich. Pan Wójt zawiadomił, �e 
wniosek b�dzie dotyczył gospodarki wodno- �ciekowej, remontu i modernizacji hydroforni w 
Nowym Mie�cie oraz budowy kanalizacji sanitarnej w Komorzy. Warto�	 projektu wyniesie 
ok. 7 milionów złotych. Pan Wójt zawiadomił te� �e w bud�ecie zostały wprowadzone 
zmiany Zarz�dzeniem Wójta Gminy w zwi�zku z wypłaceniem akcyzy dla rolników za zakup 
paliwa. Ponadto Pan Aleksander Podemski zawiadomił i� w konstrukcji bud�etu znajd� si� 
takie zmiany jak zabezpieczone �rodki na  Orlik, �rodki z ministerstwa, z urz�du 
marszałkowskiego, �rodki zwi�zane z wyborami, z pracami osób zatrudnionych w ramach 
prac interwencyjnych, ponadto zostan� wprowadzone te� �rodki na zapłat� dla firmy która 
wykonała nawierzchni� na boisku w Nowym Mie�cie, jest to kwota ok. 82 tys. Na 
zako�czenie Pan Wójt zawiadomił i� trwa budowa drogi Kl�ka- 
erków przetarg został 
zako�czony z zadowalaj�cym skutkiem, ponadto trwaj� prace nad projektem budowy drogi 
Boguszyn- Kolniczki- Chwal�cin. Wójt wspomniał te� o rozstrzygni�ciu przetargu na boisko 
orlik, który wygrała firma która zaproponowała kwot� na 965 tys. 
Ad 7) Przyj�cie uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym 
Gminy Nowe Miasto nad Wart� na lata 2006- 2010.  

 Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady, nast�pnie głos oddał pani 
Skarbnik El�biecie Mnich, która omówiła radnym i go�ciom uchwał�. W zwi�zku z brakiem 
pyta� Przewodnicz�cy zarz�dził głosowanie, „za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 13 
Radnych.  
Uchwała Nr XXVIII / 179 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad 8) Przyj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok.  

Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady, nast�pnie ponownie głos oddał pani 
Skarbnik El�biecie Mnich, która omówiła radnym i go�ciom uchwał�. W zwi�zku z brakiem 
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pyta� Przewodnicz�cy zaproponował głosowanie, „za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 
13 Radnych.  
Uchwała Nr XXVIII / 180 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad 9) Przyj�cie uchwały zmieniaj�cej  bud�et Gminy Nowe Miasto nad Wart� na                  
2009 rok. 

Projekt uchwały omówiła pani El�bieta Mnich- Skarbnik Gminy, po czym pan 
Przewodnicz�cy zaproponował przeprowadzenie dyskusji na tema w.w uchwały.  

W zwi�zku z brakiem pyta� Przewodnicz�cy zaproponował głosowanie, „za” 
przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 13 Radnych.  
Uchwała Nr XXVIII / 181 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad 10) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na wyodr�bnienie w bud�ecie 
Gminy �rodków stanowi�cych fundusz sołecki. 

Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady, nast�pnie głos oddał panu Sołtysowi 
Wincentemu Pawelczykowi. Sołtys Pawelczyk informował Rad�, �e pół godziny przed 
posiedzeniem sesji odbyło si� spotkanie sołtysów, podczas którego sołtysom zostały 
przekazane wszystkie szczegóły dotycz�ce funduszu, ponadto Pan Sołtys zawiadomił, �e 
podczas niedzielnego spotkania z premierem Donaldem Tuskiem, sołtysi zostali 
poinformowani, �e fundusz daje wi�ksz� samodzielno�	 sołtysowi w zarz�dzaniu sołectwem. 
Pan sołtys wyraził nadzieje, �e rada nie b�dzie wyj�tkiem w kraju i równie� podejmie 
uchwał� o wyodr�bnienie w bud�ecie Gminy �rodków, które b�d� stanowiły fundusz sołecki.  
Nast�pnie pan Przewodnicz�cy zwrócił si� do pana sołtysa z pytaniem czy ju� pojawiaj� si� 
jakiekolwiek informacje, �e �rodki na które� z sołectw naszej Gminy mog� zosta	 
niewykorzystane.  
Sołtys zawiadomił, �e takie informacje nie dotarły do sołtysa, niew�tpliwie �rodki znajd� 
swoje �ródło wydatkowania przez ka�de sołectwo. 

W zwi�zku z brakiem dalszych pyta� Przewodnicz�cy zaproponował głosowanie- „za” 
przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 13 Radnych.  
Uchwała Nr XXVIII / 182 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad 11) Przyj�cie uchwały w sprawie uchwalenia Wspólnego Planu Gospodarki 
Odpadami dla 17 Gmin- członków zawartego POROZUMIENIA 
MI�DZYGMINNEGO w Nowym Mie�cie nad Wart� na lata 2008- 2011 z perspektyw� 
na lata 2012- 2019.  

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy pan  Aleksander Podemski, który omówił 
radnym i go�ciom celowo�	 podj�cia uchwały. 

W zwi�zku z brakiem pyta� Przewodnicz�cy zaproponował głosowanie, „za” 
przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 13 Radnych.  
Uchwała Nr XXVIII / 183 / 2009 stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu.  
Ad 12) Interpelacje radnych. 

W zwi�zku z brakiem interpelacji Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki 
zaproponował przej�cie do punktu kolejnego. 
Ad 13- 14) Sprawy bie��ce. Wolne głosy i wnioski. 
 Pan Przewodnicz�cy odczytał wnioski jakie dotychczas wpłyn�ły do biura rady, a 
nast�pnie zaproponował rozpatrzenie ich na kolejnym posiedzeniu  komisji Rady Gminy po 
czym  Pan Janusz Janicki zaproponował,  przej�cie do punktu wolne głosy i wnioski. Głos w 
tym punkcie zabrali: 
- Pan Wincenty Pawelczyk, sołtys wsi Chocicza zwrócił si� z pytaniem czy do Urz�du Gminy 
wpłyn�ł wykaz osób które zawarły umowy z firmami wywo��cymi �mieci. Sołtys 
zawiadomił, �e zadał sobie du�o trudu, aby wyegzekwowa	 umowy z mieszka�cami swojego 
sołectwa, niektórzy mieszka�cy zapewniali �e umowy podpisz� w krótkim czasie, dlatego te� 
sołtys chciałby sprawdzi	 czy rzeczywi�cie te umowy zostały zawarte. Ponadto sołtys zwrócił 
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si� z pro�b� o przekazanie informacji czy radni uwa�aj� �e mo�liwym jest podniesienie diet 
dla sołtysów. 
W odpowiedzi Przewodnicz�cy zawiadomił, �e to jeszcze nie jest czas aby diety zostały 
podniesione, ale niew�tpliwie powinno to nast�pi	, Przewodnicz�cy informował, �e spraw� 
podniesienia diet dla sołtysów rada chciałaby si� zaj�c przy omawianiu bud�etu na 2010 rok.  
Kolejno Przewodnicz�cy nawi�zał do sprawy wykazu osób które zawarły umowy na wywóz 
�mieci, Przewodnicz�cy wyraził opini� i� niew�tpliwie pan sołtys mówił o tej pro�bie nie 
tylko w swoim imieniu, ale i w imieniu wszystkich sołtysów, którzy wło�yli du�o trudu w 
wyegzekwowanie umów od mieszka�ców swoich sołectw.  
-Radny Waldemar Tomaszewski, zaproponował, aby na kolejnej sesji przedstawi	 radnym i 
sołtysom wykaz poszczególnych osób w gminie którzy maj� zawarte umowy, a nast�pnie 
informacj� jakie zostan� wyci�gni�te konsekwencje wobec osób które umów nie zawarły.  
- Radny Mirosław J�drzak, zwrócił si� z pro�b� o odwodnienie �cie�ki rowerowej z Nowego 
Miasta do Kl�ki, radny informował i� po opadach deszczu �cie�ka ta jest nieprzejezdna, 
ponadto zaproponował wyj�cie z sytuacji, poprzez �ci�cie pobocza lub wykonanie tzw. 
przecinków do rowu, aby woda mogła swobodnie wypływa	. Pan J�drzak informował, �e 
rowerzy�ci omijaj�c kału�e wyje�d�aj� na jezdnie, przed przeje�d�aj�ce auta, co stanowi du�e 
niebezpiecze�stwo.  
Nast�pn� spraw� radny J�drzak kierował do radnych powiatowych,  prosz�c o �ci�cie 
poboczy przy ulicy 
erkowskiej, radny informował, i� trawa ju� narasta na jezdni�. Ponadto 
radny prosił o napraw� drogi na ulicy Kili�skiego przy wje�dzie od ulicy Jaroci�skiej. Pan 
J�drzak pytał pana Wójta czy lokatorzy mieszka� komunalnych posiadaj� kubły na �mieci a 
co za tym idzie czy w ogóle maj� indywidualnie podpisane umowy z firmami wywozowymi 
czy jest to w gestii Gminy, poniewa� ulica Piaski jest coraz bardziej za�miecona. 
Pan Wójt odpowiedział, �e je�eli chodzi o lokatorów mieszka� komunalnych to mieszka�cy 
posiadaj� kubły na �mieci i odpady, co wi�cej umowy maj� podpisane ju� od kilku lat.  
Ponadto pan Wójt informował, �e ma �wiadomo�	 jak wygl�daj� pobocza na ul. Jaroci�skiej, 
i zostan� one po�cinane. Pan Aleksander Podemski zawiadomił te� �e w najbli�szym czasie 
zostanie wyremontowana ul. Krótka i Polna.  
- Sołtys wsi Stramnice pan Marian Su�, zwrócił si� z pro�b� do pana Wójta o napraw� drogi 
na odcinku Osiek- Stramnice, oraz odcinka drogi od Wolicy Pustej do górki. Sołtys pytał  
kiedy zostan� po�cinane pobocza, które s� pozarastane traw�.  
Pan Wójt odpowiedział, �e pobocza b�d� wycinane jak tylko pojawi� si� maszyny.  
- Radny Feliks Straty�ski, informował, �e nale�y zadba	 o odcinek drogi powiatowej do 
D�bna, poniewa� na chwil� obecn� rowy s� pozarastane, krzewy bardzo si� rozrosły. Radny 
dodał i� droga ta jest wizytówk� Gminy, poniewa� tury�ci jad�cy do Hermanowa je�d�� 
wła�nie tym odcinkiem drogi.  
Pan Przewodnicz�cy zaproponował, aby temat dróg został rozstrzygni�ty na osobnym 
posiedzeniu, poniewa� od długiego czasu temat ten wci�� si� powtarza, wci�� s� te same 
zgłoszenia. Pan Janusz Janicki wyraził opini� i� b�dzie trzeba zdecydowa	 czy b�d� 
rozbudowywane szkoły czy b�d� robione w wi�kszym wymiarze drogi. Pan Przewodnicz�cy 
informował, �e i rada i pan Wójt maj� �wiadomo�	 w jakim stanie s� drogi na terenie naszej 
Gminy, jednak�e nale�y zrozumie	, �e remonty dróg wymagaj� du�ych nakładów 
finansowych, potrzeb w gminie jest coraz wi�cej a finanse s� ograniczone. 
- Pan Grzegorz Gogulski- sołtys wsi Kl�ka, podzi�kował za przydzielone �rodki na zakup 
krzeseł do OSP w Kl�ce, ponadto sołtys zawiadomił, �e zostały dokupione stoły w zwi�zku z 
czym �wietlica w Kl�ce jest ju� kompletnie wyposa�ona.  
- Pani Mirosława Tomczak- sołtys wsi D�bno, dzi�kowała panu Wójtowi za przydzielenie 
pracownika tzw. „ interwencyjnego”, który bardzo ładnie wykosił trawy w D�bnie, pani sołtys 
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pytała te� czy zostan� wyci�te drzewa kasztanowca i lipy poniewa� niektóre z nich s� ju� 
suche.  
W odpowiedzi pan Wójt informował pani� sołtys, �e zapewne drzewa te zostan� wyci�ten 
cho	 ich szkoda poniewa� stanowiły ozdob� na drodze do D�bna. 
- Na zako�czenie Radny Mirosław Ratajczak, zwrócił si� do radnych powiatowych, kiedy 
zostanie rozstrzygni�ta sprawa drogi Kruczyn- Chromiec, przy której zostały wyci�te drzewa, 
po których zostały pnie drzew.  Radny informowały �e pobocza zostały pozarastane i pnie s� 
niewidoczne, co mo�e stanowi	 niebezpiecze�stwo.  
W odpowiedzi Radny powiatowy pan Stefan Kominek, zawiadomił pana Ratajczaka, �e 
wszystkie prace jakie wykonuje powiat odbywaj� si� po kolei. I na usuwani pni drzew te� 
przyjdzie czas.  
Ad 15) Zamkni�cie sesji. 

W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 17:00 zamkn�ł XXVIII Sesj� Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała :      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
 
 
     Julita Ciarci�ska              /- / Janusz Janicki 

 
 
 
 
 


